








寫信馬拉松-Write For Right 
 

「寫信馬拉松」承襲國際特赦組織的核心精神

「寫一封信，改變生命。」這項活動已經第 19

年了。每年 12 月，世界各地的支持者提筆寫下

幾百萬封信，給那些人權受到侵害的人。支持者

會寫兩種不同類型的信，一封是給政府當局帶來

壓力，像是總統或警政首長，而另一封則是給積

極爭取權益的人，讓他們知道我們的支持。 

 

心得:我寫信的對象是加拿大總理和草窄族青年，

1960 年代政府允許製漿廠傾倒廢水至河川，自

此之後草窄族居們深受水銀汙染所苦，這影響了

以捕魚為業的居民的健康及傳統文化。經過對此

議題的了解提升了我對環境的保護意識，在工商

業發展下也要兼顧環境及少數民族的保護，因為

地球環境是任何產業及人類的根本，環境孕育了

生物，我們在這片土地上發展，一旦破壞則要花

數百數千年才得以恢復。 



 
 



 
 



 





Definition of Graffiti

• Pictures or words drawn or spray-painted onto a wall, 
under bridges, or even on the sides of buses or trains are 
called graffiti. 

• It comes in a variety of shapes and sizes, ranging from 
simple words to detailed paintings. 
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History of Graffiti

• Graffiti goes back to the days when cavemen were telling stories via paintings 
on walls. 

• Modern graffiti appeared in Philadelphia in the early 1960s.

• Graffiti took off in the 1970s. Back then people wrote tags on buildings all over 
the city. 

Taggers, part of street gangs, left their names around to mark their territory. 

• The term graffiti was first used by the New York Times and the novelist 
Norman Mailer.

• In the early seventies, art galleries in New York began buying graffiti though at 
the same time, the then-mayor of New York, declared the first war on graffiti. 
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Pros and Cons of Graffiti

Graffiti is an form of art.
• It takes a great deal of time 

and hard work.

• Graffiti is a way to express 
feelings, opinion and creativity.

• Graffiti is a means of raising 
social awareness, which in 
turn brings about social 
change.

Graffiti makes a mess.
• It produces nothing but visual 

pollution.

• Most graffiti is done illegally 
and thus it takes much effort 
and cost to remove it.

• Graffiti may harm 
communities since it is often 
associated with criminal 
activity.



How to create graffiti

• First, graffiti artists have to sketch and drawn outlines.

• Then they fill in colors and add details.



Tatyana Fazlalizadeh: “Stop Telling Women to Smile.”

Graffiti artists contributing to social changes



Keith Haring: Crack Is Wack
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•Graffiti in Tainan City
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Graffiti
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Section 2, Zhonghua North Road, North District



No. 10, Tiyu Road, South District



Si Wei Underpass
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Section 1, Minzu Road, East District
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My Perspective on Graffiti in Tainan

• I used to associate graffiti with mess and crimes as I often saw tagging in 
dirty African American communities in movies. 

• However, after my careful search of graffiti in Tainan, I was surprised to 
find most graffiti makes the surroundings more attractive and add more 
vigor to the plain scenes around. The colorful designs become a delight 
to the eye. In addition, graffiti comes in various styles. Some are classic, 
some are modern, and still some are in elaborate Chinese style. It looks 
like the artists are using the walls to show their talents. 

• The tour for graffiti is full of surprise and amazement.  I indeed enjoy 
much the appearance of graffiti in my city and hope to see more in the 
future. 
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